
Rada Miejska 
w Nowym Mieście Lubawskim                                            
 
 

P r o t o k ó ł   Nr XXVIII/08 
 
z XXVIII-mej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 19 
sierpnia 2008 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 
Sesję rozpoczęto o godz. 13,10 a zakończono o godz. 15,05. 
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 13 radnych. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: Romuald Koszewski, Bogdan Cieplak,  
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu). 
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski. 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska 
- Sekretarz Miasta                                 - Katarzyna Kaniewska 
- Radca Prawny                                    - Dionizy Szwedowski 
- Skarbnik Miasta                                 - Daniel Karaźniewicz                      -   
- Kierownik Referatu Biura Rady         - Dariusz Sobaszkiewicz 
- przedstawiciele mediów lokalnych. 
- obywatele miasta. 
Zatwierdzony porządek obrad: 
1.   Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 
2.  Wybór sekretarza obrad. 
3.  Przedstawienie porządku obrad. 
4.  Przyjęcie protokołu z XXVII - tej sesji  Rady Miejskiej. 
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta.  
6.  Interpelacje i wnioski. 
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/92/07 Rady Miejskiej w Nowym  
     Mieście Lubawskim z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Nowe  
     Miasto Lubawskie na 2008 r. 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko  
     –   Mazurskiego. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla gminy Grodziczno. 
10.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowomiejskiego. 
11.Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania  
     lub  rozkładania na raty spłat naleŜności pienięŜnych przypadających Gminie Miejskiej    
     Nowe Miasto Lubawskie oraz jej jednostkom organizacyjnym, do których nie stosuje      
     przepisów ustawy Ordynacja podatkowa, a takŜe wskazania organów do tego  
     uprawnionych. 
12.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia Przedszkola Miejskiego w  
      Nowym Mieście Lubawskim. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego Miejskiego Ośrodka      
      Pomocy Społecznej w Nowym Mieście Lubawskim pn.: „Postaw na siebie – wybierz  
      aktywność”. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy domków letniskowych poł. na terenie Ośrodka  
      Wypoczynkowego nad Jeziorem Partęczyny Wielkie, stanowiących własność Gminy  
       Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 



15. Podjęcie uchwały w sprawie ujednolicenia terminów uŜytkowania wieczystego dla działek  
      gruntu  oddanych w uŜytkowanie wieczyste Spółdzielni Mieszkaniowej w Nowym  
      Mieście Lubawskim. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie opinii do projektu uchwały Rady Powiatu Iławskiego w    
      sprawie ograniczenia działalności Powiatowego Szpitala im. Władysława Biegańskiego w  
      Iławie. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody  
      Warmińsko – Mazurskiego z dnia 18 lipca 2008 r. stwierdzającego niewaŜność uchwały  
      Nr XXV/137/08 Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 11 czerwca 2008r.  
      w sprawie zmiany statutu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody  
      Warmińsko – Mazurskiego z dnia 18 lipca 2008 r. stwierdzającego niewaŜność uchwały  
      Nr XXV/135/08 Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim  z dnia  11 czerwca  
      2008r.w sprawie ustalenia opłat za świadczenia Przedszkola Miejskiego w Nowym  
      Mieście Lubawskim. 
19. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
20. Zakończenie sesji. 

Ad. pkt. 1 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –A. Nadolski, stwierdzając na 
podstawie listy obecności, Ŝe w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, a więc obrady są 
prawomocne.   

Ad. pkt. 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radnego – 
Stefana Zielińskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie ( 
przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radnego – Stefana Zielińskiego na 
sekretarza obrad. 

Ad. pkt. 3 
Rada Miejska nie wprowadziła zmian do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad 

 
Ad. pkt. 4 

Protokół z XXVII-mej sesji Rady Miejskiej  był wyłoŜony do wglądu w Referacie 
Organizacyjnym Urzędu Miejskiego, jak równieŜ przed sesją, a radni mieli moŜliwość 
zapoznania się z jego treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji –  Adam Straus oraz pozostali 
radni nie zgłosili uwag  do protokołu. Protokół z XXVII-mej sesji  Rady Miejskiej został 
przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu).  

Ad. pkt. 5 
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję.  
 
Burmistrza Miasta – Alina Kopiczyńska uzupełniła informację o sprawozdanie w zakresie 
bieŜącej działalności Burmistrza.  Poinformowała, Ŝe w dniu 30.07. br.  złoŜony został 
wniosek pt. ”Budowa kanalizacji sanitarnej w Nowym Mieście Lubawskim – końcowy etap 
(obszar nr 4)” o dofinansowanie projektu z Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i 
Mazury na lata 2007-2013 Poddziałanie 6.1.2 Gospodarka wodno-ściekowa .  Projekt 
inwestycji o wartości brutto 9.271.297,32 zł. obejmuje obszar wzdłuŜ ulic: Kasztanowej 
(odcinek od Szopena do Lidzbarskiej), Akacjowej, Lipowej, Klonowej, Brzozowej, 
Grabowej, Wiązowej, Głogowej, Jarzębowej, Piaskowej, Podgórnej, Modrzewiowej, 
Jesionowej, Sosnowej, Świerkowej, Jodłowej, Jagiellońskiej, Ks. Mechlina, oraz części 



Wojska Polskiego. Wniosek o dofinansowanie inwestycji opiewa na kwotę 4.714.736,16 zł. 
Podobne projekty złoŜyło 14 podmiotów samorządowych. Łącznie wnioskowano o 
92.079.286,90 zł., a dostępne środki wynoszą 11.780.268,00 zł., czyli stosunek 7,8 do 1, co 
świadczy o bardzo duŜej konkurencji.  Rozstrzygnięcie konkursu będzie miało miejsce w dniu 
6.02.2009 r. Ponadto poinformowała, Ŝe od 1 września br. Urząd Miejski rozpoczyna 
realizację trzech projektów ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki: 

1. „Ułatwić start – wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów szkół podstawowych i 
gimnazjalnych z terenu NML” dofinansowany w kwocie 441 825,00 zł. przeznaczony 
jest dla 420 uczniów szkół podstawowych i gimnazjum, w tym 200 uczniów z rodzin 
ubogich i dysfunkcyjnych. 

2. „Teraz My- MłodzieŜowe Warsztaty Rozwoju Indywidualnych Zainteresowań w 
Nowym Mieście Lubawskim” dofinansowany w kwocie 49 996,00 zł. przeznaczony 
został  dla 56 uczestników – uczniów szkół podstawowych i gimnazjum. 

3. „Wykorzystanie potencjału kobiet 45+ dla rozwoju oferty edukacyjnej” 
dofinansowany w kwocie 50 tys. zł. W ramach projektu przygotowana zostanie grupa  
osób – członków stowarzyszeń i grup nieformalnych do pisania i realizacji projektów 
z udziałem środków zewnętrznych. 

 Od m-ca września  rozpoczyna się takŜe realizacja programów romskich. 
 Rada przyjęła powyŜszą informację i sprawozdanie nie zgłaszając uwag. 
Informacja stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Ad.pkt.6 

W interpelacjach i wnioskach głos zabierali w sprawie: 
Radna – L. Karczyńska 
- kto zezwolił na zawieszenie na obiekcie sakralnym baneru reklamującego piwo 
kasztelańskie, po którym pozostało ok. 37 ogromnych gwoździ ? Ponadto na obiekcie od 
strony zachodniej przy wejściu do Punktu Informacji Turystycznej widnieją z daleka dziury 
po antenie, 
- jakie z zaplanowanych na lata 2006-2007, 2007-2008 inwestycji zostały zakończone ?, 
- jaki koszt poniósł Urząd Miejski i NDK na organizację imprez jak wystawa malarstwa p. 
Kwiatkowskiego i impreza rycerska w ramach miniolimpiady ?, 
- organizowania głośnych imprez na stadionie, a nie w centrum miasta gdzie zamieszkują 
przede wszystkim starsi ludzie, 
- czy renowacja Pomnika rozstrzelanych 7 Grudnia zostanie zakończona przed obchodami 
kolejnej rocznicy?, 
- chęci czynnego udziału w przygotowywaniu imprez, a nie jedynie uczestnictwa na 
podstawie zaproszenia, 
- złoŜyła na ręce przewodniczącego Rady Miejskiej wniosek skierowany do 
przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przeprowadzenie czynności ustalających 
korzystanie z majątku miasta przez Stowarzyszenie Właścicieli Domków Letniskowych w 
Partęczynach.  
Radny – J. Obuchowski 
- jaki jest stan zaawansowania robót  na drogach gruntowych na oś. Marianowo z uwagi na 
kończące się terminy w harmonogramie robót, 
- udroŜnienia zapchanych studzienek burzowych po obfitych opadach deszczu, 
- zachowania p. dyrektora MOSiR Stefana Grabowskiego, który w dniu 22.07.08 r.  na 
stadionie w ostrych słowach zarzucał mi, Ŝe ktoś zniszczył  płytę główną boiska. Pytam się 
więc p. dyrektora czy ja jestem od tego, Ŝeby pilnować płyty boiska. Gdzie byli w tym czasie 
pracownicy MOSiR, którzy tego nie dopilnowali. W tym dniu będący na zgrupowaniu 
piłkarze z Działdowa uŜywali płytę i nikomu to nie przeszkadzało. 



Radna – M. Czernysz 
-wkręcenia Ŝarówki przy ul. świrki Wigury na wysokości ul. Na Wzgórzu. 
Radny – J. Oelberg 
- kiedy przewiduje się wykonanie parkingu przy ul. Mickiewicza?, 
- jak wygląda rozbudowa oświetlenia na terenie miasta, wynikająca z harmonogramu robót 
ewentualnie na jakim etapie są przygotowania do realizacji? 
Radny – M. Deja 
-poinformował, Ŝe w m-cu VII br. Komisja Rewizyjna analizowała zaległości i umorzenia w 
podatkach i opłatach za 2007 r. i nie dopatrzyła się zastrzeŜeń. Co najwyŜej naleŜałoby 
zwrócić uwagę na przestrzeganie terminowości ściągalności  zobowiązań niepodatkowych.  
Protokół z posiedzenia znajduje się  w Biurze Rady. 
- zgłosił wniosek w sprawie przesunięcia kwoty 10.000,- zł. przeznaczonej na stypendia 
sportowe na działalność statutową MOSiR z uwagi na to, iŜ obecnie juŜ nikt nie będzie o 
stypendia wnioskował. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 
Jest to wniosek o przygotowanie projektu uchwały w sprawie zmiany budŜetu na następnej 
sesji. 
Radca Prawny – D. Szwedowski 
Wniosek obecnie naleŜy przegłosować, a jego realizacja nastąpi na następnej sesji. 

Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie  
wniosek radnego –M. Dei w sprawie przeznaczenia kwoty10.000 zł. przeznaczonej na 
stypendia sportowe na działalność statutową MOSiR. Rada Miejska przy 12 głosach „za” i 1 
wstrzymującym się przyjęła powyŜszy wniosek. 
Radna – L. Karczyńska 
Zwróciła się o ustosunkowanie do zgłoszonego na piśmie wniosku. 
Radca Prawny – D. Szwedowski 
Zacytował art. 23 ustawy o samorządzie gminnym. Pani radna złoŜyła postulat. Przekazała go 
organowi gminy – Radzie, która winna go przegłosować czy  przyjmuje ten wniosek do 
rozpatrzenia i rozpatrzyć go jako postulat na następnej sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie wniosek radnej , aby 
Komisja Rewizyjna po podjęciu  na następnej sesji uchwały podjęła czynności określone w 
piśmie. Rada Miejska przy 11 głosach „za” i 2 wstrzymujących przyjęła powyŜszy wniosek. 
Radny – M. Deja 
- jakie są powody, Ŝe dotychczas nie odbył się konkurs na dyrektora Miejskiej Biblioteki 
Publicznej?, 
- jakie są koszty utrzymania dwóch domen internetowych Urzędu, które działają nie  
najlepiej ?. Nowa strona mimo ładnej grafiki długo się loguje. KaŜde wejście w jakikolwiek 
link powoduje, Ŝe trzeba czekać kilkadziesiąt sekund, a jak juŜ się wejdzie to pojawi się 
komunikat, Ŝe nic tam jeszcze nie ma. Nie wiem czy takie było załoŜenie projektanta tej 
strony. Jakie propozycje stron internetowych były przedłoŜone przez projektanta, kto 
dokonywał wyboru, a kto oceny tej strony internetowej? Stara strona była nie najgorsza, lecz 
trzeba było częściej nad nią popracować, częściej uaktualniać. Strona internetowa powinna 
być przyjazna, łatwa w uŜytkowaniu. Wiem, Ŝe nowa strona jest jeszcze w fazie testowej, 
która jednak zbyt długo trwa. 
Radny – H. Mączkowski 
- czy aktualna jest sprawa budowy parkingu przy ul. Mickiewicza od wiaduktu do Szpitala ?, 
- włączenia się przez miasto do opieki nad parkiem miejskim z uwagi na to, iŜ Gimnazjum nie 
będzie w stanie temu podołać z uwagi na obszar 6ha. Po 10 latach, w którym to czasie Urząd 
nie wydał na utrzymanie porządku Ŝadnych środków, nie będę się w dotychczasowym 



zakresie opiekował parkiem. Dotychczas do pomocy otrzymywałem osoby skazane, co 
obecnie się skończyło i roboty porządkowe stanęły w miejscu. 
Od jesieni 2007 r. liście na alejkach nie są zagrabione. Konieczna jest  przecinka krzewów, 
chaszczy. 

Ad. pkt.7 
Opinię Komisji BudŜetu i  Finansów przedstawił Przewodniczący Komisji – J. Oelberg. 
Opinia na piśmie stanowi zał. nr 4 do protokołu. 
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski  odczytał  projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XV/92/07 z dnia 18 grudnia 2007 roku w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
W wyniku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie   
projekt uchwały w powyŜszej sprawie. Rada Miejska przy 12 głosach „za” i  
1wstrzymującym podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXVIII/148/08 – stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 8 

 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski  odczytał  projekt uchwały w sprawie  
udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko  –   Mazurskiego. 
W wyniku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie   
projekt uchwały w powyŜszej sprawie. Rada Miejska jednomyślnie( przy 13 głosach„za”) 
podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXVIII/149/08 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. pkt. 9 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla gminy Grodziczno. 
Rada Miejska jednomyślnie( przy 13 głosach„za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXVIII/150/08 – stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Ad. pkt. 10 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowomiejskiego. 
Rada Miejska jednomyślnie( przy 13 głosach„za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXVIII/151/08 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Ad. pkt. 11 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania  
lub  rozkładania na raty spłat naleŜności pienięŜnych przypadających Gminie Miejskiej    
Nowe Miasto Lubawskie oraz jej jednostkom organizacyjnym, do których nie stosuje      
przepisów ustawy Ordynacja podatkowa, a takŜe wskazania organów do tego  
uprawnionych. 
Rada Miejska  przy 11 głosach„za” i 2 wstrzymujących podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXVIII/152/08 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

Ad. pkt.12 
Wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia Przedszkola 
Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim dokonała Sekretarz Miasta – K. Kaniewska. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia Przedszkola Miejskiego w  
Nowym Mieście Lubawskim. 
Rada Miejska jednomyślnie( przy 13 głosach„za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXVIII/153/08 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

 



Ad. pkt. 13 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Nowym Mieście Lubawskim pn.: „Postaw na siebie – wybierz  
aktywność”. 
Rada Miejska  przy 12 głosach„za” i 1 wstrzymującym podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXVIII/154/08 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

Ad. pkt. 14 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie sprzedaŜy domków letniskowych poł. na terenie Ośrodka  
Wypoczynkowego nad Jeziorem Partęczyny Wielkie, stanowiących własność Gminy  
Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 
Rada Miejska  przy 10 głosach„za” i 1 przeciwnym i 2 wstrzymujących się podjęła uchwałę w 
tej sprawie. 
Uchwała Nr XXVIII/155/08 – stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

Ad. pkt. 15 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie ujednolicenia terminów uŜytkowania wieczystego dla działek  gruntu  
oddanych w uŜytkowanie wieczyste Spółdzielni Mieszkaniowej w Nowym  Mieście 
Lubawskim. 
Rada Miejska jednomyślnie( przy 13 głosach„za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXVIII/156/08 – stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

Ad. pkt. 16 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie opinii do projektu uchwały Rady Powiatu Iławskiego w   sprawie 
ograniczenia działalności Powiatowego Szpitala im. Władysława Biegańskiego w  Iławie. 
Rada Miejska  przy 9 głosach„za”, 3 przeciwnych i 1 wstrzymującym się podjęła uchwałę w 
tej sprawie. 
Uchwała Nr XXVIII/157/08 – stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

Ad. pkt. 17 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Warmińsko – 
Mazurskiego z dnia 18 lipca 2008 r. stwierdzającego niewaŜność uchwały  Nr XXV/137/08 
Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 11 czerwca 2008r.  w sprawie zmiany 
statutu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
Rada Miejska Rada Miejska jednomyślnie( przy 13 głosach„za”) podjęła uchwałę w tej 
sprawie. 
Uchwała Nr XXVIII/158/08 – stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

Ad. pkt. 18 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody  
Warmińsko – Mazurskiego z dnia 18 lipca 2008 r. stwierdzającego niewaŜność uchwały  
 Nr XXV/135/08 Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim  z dnia  11 czerwca  
 2008r.w sprawie ustalenia opłat za świadczenia Przedszkola Miejskiego w Nowym  
  Mieście Lubawskim. 
Rada Miejska Rada Miejska jednomyślnie( przy 13 głosach„za”) podjęła uchwałę w tej 
sprawie. 
Uchwała Nr XXVIII/159/08 – stanowi zał. nr 16 do protokołu. 
 

 



Ad. pkt. 19 
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski udzielili:  
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska 
- koszt zorganizowania miniolimpiady  został podany w informacji międzysesyjnej 
burmistrza. Otrzymaliśmy na miniolimpiadę 15 tys. zł.  z Fundacji Współpracy Polsko-
Niemieckiej oraz dodatkowo z programu „Europa dla Obywatelek i Obywateli” – wsparcie 
dla „Spotkań obywateli w ramach partnerstwa miast”, co wystarczyło na pokrycie większości 
kosztów zwianych z organizacją miliolimpiady, 
- koszt wystawy p. Kwiatkowskiego, to jest koszt pracy półtorej godziny dwóch pań, które 
przygotowały tę wystawę i drobny poczęstunek, który miał miejsce w postaci paluszków i 
orzeszków, 
- pokaz rycerski kosztował 5,5 tys. zł. co  teŜ jest z projektu, 
- na renowację pomnika 7 Grudnia otrzymaliśmy pieniądze. Jest juŜ podpisana umowa i 
trwają prace zmierzające do wykonania tego pomnika. Zapis jest taki, Ŝe na 7.12.br. pomnik 
będzie gotowy, 
- odnośnie dróg gruntowych - ul. Kamionki została juŜ zakończona, chociaŜ 26.08. upływa 
termin realizacji. Na ul. Broniewskiego, Orzeszkowej i Wyspiańskiego rozpoczęcie robót jest 
planowane na 20.08., a według umowy termin zakończenia – 19.09., takŜe mam nadzieję, Ŝe 
nie będzie Ŝadnego poślizgu. Ul. Polanki zaczynamy tak jak ustaliliśmy w poniedziałek. 
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska  
- realizacja parkingu przy ul. Mickiewicza przedłuŜała się wpierw, gdyŜ byliśmy zobligowani 
tym, aby Zarząd Dróg Powiatowych określił termin moŜliwy do realizacji. Z naszej strony 
zostały zakupione wszelkie materiały. Natomiast wyniknęły sprawy w terenie związane z 
kablem energetycznym. Nikt nie przewidział, Ŝe przebiega na tak niskiej głębokości i Ŝe 
przebiega węŜykiem między karpami. Na czwartek jest ustalone spotkanie w tej sprawie. 
Będzie nadzór Zakładu Energetycznego. Z naszej strony będzie wykonany przekop, Ŝeby 
kabel został obniŜony, a Zarząd Dróg Powiatowych będzie usuwał wszystkie karpy, 
pozostałości po wyciętych drzewach. Stąd nieprzewidziane kłopoty związane z realizacją tego 
zadania, 
- odnośnie oświetlenia był planowany okres realizacji. Wszędzie w planie rozbudowy 
oświetlenia mamy zapisane – brak aktualnej dokumentacji projektowej.  W tej chwili jest 
przygotowywany projekt  na ul. Tysiąclecia i ul. Jagiełły, z tym Ŝe są tam problemy ze 
stosunkami własnościowymi. JeŜeli chodzi o  ul. Grunwaldzką i przejście dla pieszych to 
wreszcie się finalizuje po wielu uzgodnieniach m.inn. z Zarządem Dróg Krajowych. Kończy 
się przygotowanie dokumentacji Przy Stoku. W zaleŜności od tego ile będą kosztowały te 
zadania będzie przygotowywana sukcesywnie dokumentacja na dalsze prace, które są ujęte w 
planie. 

Ad. pkt. 20 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 
zamknął obrady XXVIII-mej sesji Rady Miejskiej. 
 
 
Sekretarz obrad:                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Stefan Zieliński                                                                            Andrzej Nadolski 
 





 


